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Protokół Nr LVII / 23 

z LVII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 stycznia 2023 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 15.10.  

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 57 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc  

w sesji Rady Miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych, w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – Chciałbym prosić o zgodę na wprowadzenie do 

porządku obrad dzisiejszej sesji dwóch zmian:  projekt uchwał 4.14 i projekt uchwały zmiana 

w budżecie 4.13. Zmiana do uchwały o wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce 

dotyczy pierwszej zmiany 4.13, gdzie w zmianach budżetowych chcemy wprowadzić 

obligatoryjne dwie kwoty wynikające ze środków państwowych covid i na pokrycie kosztów 

związanych z Ukrainą w cudzysłowiu dzieci utrzymanie i jedna zmiana fakultatywna. 

Otrzymaliśmy środki na remont Ogrodu Jordanowskiego w wysokości około 140 000 zł, nasz 

udział to 55 000. Żeby podpisać umowę po przetargu konieczna jest decyzja Wysokiej Rady   

o dopłacie 55 000 zł ze środków własnych. Jeżeli tą zmianę wprowadzimy i Wysoka Rada 

przegłosuje mamy prawo z panią skarbnik podpisać tą umowę po przetargu.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad tj.:  
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Wprowadzenie punktu 4.13 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok wraz z projektem uchwały, wprowadzenie punktu 4.14 uchwała w sprawie zmiany  

w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2023 - 2032 wraz z projektem 

uchwały.  

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za 20, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 56 sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach-Witkowicach, działka 

986/21.  

2) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Okoninie, działka 492.  

3) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Łączkach Kucharskich, działka 

1617/1.  

4) Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023.  

5) Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji programu "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 

2023 

6) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi.  

7) Uchwała w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc".  

8) Uchwała w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc".  

9) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/451/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

31 stycznia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na lata 2023, 2024 i 2025 w zakresie 

wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok.  

10) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu zmienionej Uchwałą Nr LVI/570/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 

grudnia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu.  

11) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, do której Burmistrz 

Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania zmienionej Uchwałą Nr LVI/571/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie 

określenia wysokości sumy, do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania.  

12) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  
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13) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok. 

14) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

6. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Ropczycach w 2022 roku.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 56 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z 56 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

Przewodniczący Rady poinformował: Że z uwagi na fakt, że jest to pierwsza sesja w tym roku 

przypomina o kolejności udzielania głosu przy rozpatrywaniu projektów uchwał a więc referent 

sprawy, przedstawiciele komisji, przedstawiciele klubów radnych i pozostali radnych według 

kolejności zgłoszeń. Jeżeli chodzi o przedstawicieli komisji jest możliwe udzielenie głosu przed 

rozpatrywaniem projektów uchwał. Opinie komisji o projektach uchwał mogą być 

przedstawiane zbiorowo o wszystkich projektach lub ich grupach. 

 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach-Witkowicach, działka 986/21 – inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej 

p. Marek Gawron. 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce-Witkowice jako 

działka ewidencyjna numer 986/21 o powierzchni 14 arów 94 m2. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia. Przedmiotowa nieruchomość położona jest w pobliżu ulicy Sucharskiego. 

Posiada bezpośredni dostęp do tej ulicy poprzez drogę gminną. Gmina nabyła tę nieruchomość 

w drodze komunalizacji jako Skarb Państwa. Z uwagi na brak planu wykorzystania tego terenu 

na cele inwestycyjne proponuje się jej sprzedaż.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego obradowała na posiedzeniu w dniu wczorajszym. Opiniowała między innymi 

projekt 4.1 w sprawie zbycia nieruchomości położonych Ropczycach-Witkowicach, projekty 

4.2 i 4.3 w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Okoninie i w miejscowości Łączki 

Kucharskie. Wszystkie projekty otrzymały pozytywną opinię. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach-Witkowicach, działka 

986/21 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Okoninie, 

działka 492 - inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej p. Marek Gawron. 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

zabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Okonin jako działka 

ewidencyjna nr 492 o powierzchni 1 hektar 50 arów 22 metry2. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia. Przedmiotowa nieruchomość położona jest w pobliżu drogi wojewódzkiej 

986, nie posiada bezpośredniego dostępu do tej drogi. Zabudowana jest budynkiem 

mieszkalnym i gospodarczym po śp. Adamie Piechota. Gmina nabyła tą nieruchomość jako 

spadek w związku z odrzuceniem spadku przez spadkobierców. Z uwagi na brak planów 

wykorzystania tego terenu na cele inwestycyjne proponuje się jej sprzedaż. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Okoninie, działka 492 została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Łączkach 

Kucharskich, działka 1617/1 - inspektor w Referacie Gospodarki Przestrzennej p. Marek 

Gawron. 

Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Łączki Kucharskie jako 

działka ewidencyjna nr 1617/1 o powierzchni 20 arów. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Przedmiotowa nieruchomość położona jest w pobliżu drogi wojewódzkiej 986, 

posiada bezpośredni dostęp do tej drogi poprzez drogę gminną. Gmina nabyła tą nieruchomość 

jako spadek po śp. Adamie Piechota, w związku z odrzuceniem spadku przez spadkobierców. 

Z uwagi na brak planu wykorzystania tego terenu na cele inwestycyjne proponuje się jej 

sprzedaż. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Łączkach Kucharskich, działka 1617/1 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska.  

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu na lata 
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2019-2023. W związku ze zmianą uchwały Rady Ministrów z 28 grudnia 2022 roku 

podwyższającą kryterium dochodowe do świadczeń w zakresie programu rządowego Posiłek 

w szkole i w domu konieczne jest podjęcie powyższej uchwały. Obecnie kryterium do 

świadczeń z pomocy społecznej wynosi 600 zł w przypadku osoby w rodzinie. W przypadku 

osoby samotnie gospodarującej jest to kwota 776 zł. W ramach programu dotychczasowe 

kryterium dochodowe wynosiło 150% podanych kwot. Po zmianie uchwały przez Radę 

Ministrów i po podjęciu powyższej uchwały będzie wynosiła 200% kryterium dochodowego. 

W przypadku osoby w rodzinie będzie to kwota 1 200 zł a w przypadku osoby samotnie 

gospodarującej 1 552 zł. Program realizowany jest w formie dożywiania dzieci i młodzieży  

w szkole oraz w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i produktów żywnościowych,  

w szczególności osobom starszym, niepełnosprawnym.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja w dniu 26 stycznia 2023 roku opiniowała dwa projekty uchwał tj.: 

projekt 4.4. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu Posiłek w szkole i w domu w latach 

2019-2023 i projekt uchwały 4.5 w sprawie przyjęcia do realizacji programu Korpus Wsparcia 

Seniorów na rok 2023. Obydwa te projekty uzyskały opinię pozytywną. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu "Korpus 

Wsparcia Seniorów" na rok 2023 - 2023 – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska.  

Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji programu Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2023. 

Celem programu jest wsparcie finansowe gminy w realizacji usług opiekuńczych poprzez 

dostęp do tak zwanej opieki na odległość jako nowoczesnej formy sprawowania opieki nad 

osobami starszymi przez centrum monitoringu. Jest to kontynuacja programu Korpus Wsparcia 

Seniora z 2022 roku. Adresatem programu są seniorzy z gminy Ropczyce w wieku 65 lat  

i więcej, którzy mają problem z samodzielnym funkcjonowaniem w miejscu zamieszkania. 

Celem programu jest zakup usługi obsługi systemu do już zakupionych w ramach programu  

z 2022 roku opasek bezpieczeństwa. Posiadamy obecnie 80 opasek. Udział środków własnych 

gminy będzie wynosił nie mniej niż 20%. Pozostałe 80% to środki rządowe. W punkcie 9 

monitoring programu doszło do pomyłki pisarskiej. Z realizacji programu sporządzone zostanie 

sprawozdanie, które będzie przekazane do Wojewody Podkarpackiego w terminie do 30 

stycznia 2024, w programie jest 2023. Będziemy wyłaniać również w drodze zapytania 

ofertowego firmy do obsługi usługi tego systemu opasek bezpieczeństwa. W ubiegłym roku 

była to firma Sidly z siedzibą w Warszawie.  
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Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji programu "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – Przewodniczący Rady 

p. Grzegorz Bielatowicz. 

Niniejszy punkt porządku obrad wynika z obowiązku nałożonego na rady gminy przez Kodeks 

Postępowania Administracyjnego, przepisy dotyczące składania i rozpatrywania skarg oraz 

ustawę o samorządzie gminnym. Rada jest właściwa do rozpatrywania skarg na wójta, 

burmistrza, prezydenta. Do naszej rady wpłynęła skarga, którą rada otrzymała. Osoba skarżąca 

zarzucanie niewykonanie przez organ wykonawczy czynności nakazanych prawem, 

polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego za pośrednictwem usług danych przestrzennych, 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. W procesie rozpatrywania skargi ustawa 

samorządowa wyznacza rolę dla Komisji skarg, wniosków i petycji. Poprosił o przedstawienie 

stanowiska Komisji skarg, wniosków i petycji. 

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja skarg, wniosków i petycji dokonała analizy skargi na posiedzeniu 

w dniu 18 stycznia bieżącego roku. Biorąc pod uwagę przedłożone wyjaśnienia, w tym  

w szczególności przez wykonawcę prowadzącego na zlecenie gminy Ropczyce system 

informacji przestrzennej z których wynika, że istnieje możliwość korzystania z usług 

udostępnienia zbiorów danych Komisja przyjęła opinię dotyczącą skargi dotyczącej dostępu do 

danych przestrzennych kierowaną do Rady Miejskiej w Ropczycach za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o treść przekłada się projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skarg jako bezzasadną i ten projekt został przedłożony radzie w ramach procedury 

rozpatrzenia skargi. Przewodnicząca Komisji nadmieniła, że na posiedzenie tej komisji został 

poproszony kierownik referatu, który dokładnie wyjaśnił o co w tej skardze chodzi i dlatego 

Komisja podjęła decyzję, że skarga jest bezzasadna. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" - 

Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej, Promocji i Rozwoju p. Teresa Kiepiel. 

Projekt uchwały dotyczy przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”. Przyznaje się tytuł 

„Zasłużony dla Ropczyc” Liceum Ogólnokształcącemu imienia Tadeusza Kościuszki  

w Ropczycach w roku jubileuszu 100-lecia powstania najstarszej renomowanej placówki 

oświatowej w Ropczycach. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Z wnioskiem  
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o nadanie tytułu wystąpił Burmistrz Ropczyc. Kapituła powołana zgodnie z uchwałą Rady 

Miejskiej nr XXXIX/423/13 z 27 maja 2013 roku jednogłośnie zaopiniowała ten wniosek 

pozytywnie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Liceum Ogólnokształcące uzyskało pozytywną opinię 

Kapituły tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”. 

Pani Teresa Kiepiel przedstawiła uzasadnienie dotyczące nadania tego tytułu, które poznali 

członkowie Kapituły. Liceum Ogólnokształcące imienia Tadeusza Kościuszki w Ropczycach 

to od 100 lat chluba naszego miasta. Jego utworzenie na bazie szkoły ogólnokształcącej w 1923 

roku miało wielkie znaczenie dla lokalnej społeczności. Wpłynęło pozytywnie na rozwój 

kulturalny Ropczyc, upowszechnianie czytelnictwa a przede wszystkim na rozwój 

intelektualny. Z każdym rokiem do szkoły zgłaszało się coraz więcej dobrze przygotowanych 

nauczycieli. Zwiększała się ilość pomocy naukowych a poziom edukacji był coraz wyższy. To 

dzięki ówczesnej radzie miasta dla której oświata miała olbrzymie znaczenie dzisiaj możemy 

świętować ten wyjątkowy jubileusz. Po burzliwych latach wojennych w 1944 roku Ropczyce 

zostały wyzwolone i zaczęło się odbudowywać szkolnictwo średnie. Wtedy w mieście oprócz 

liceum siedzibę miały trzy średnie szkoły zawodowe, dwie podstawowe, warsztaty 

mechaniczne oraz internat. Ropczyce nazywane były wówczas miastem szkół. W latach 1977-

1999 Liceum Ogólnokształcące funkcjonowało w ramach zbiorczego zakładu szkolnego pod 

nazwą Zespół Szkół w Ropczycach. Problem rozłączenia placówek pojawiał się wielokrotnie, 

podejmowane były także takie działania, które samorząd Ropczyc od początku wspierał. Jednak 

udało się to dopiero w 1999 roku i wtedy po niemal 80-letniej historii liceum po raz drugi 

zaczęło samodzielną działalność. Od momentu powstania jego mury opuściło ponad 10 000 

absolwentów. Wielu z nich zajmuje eksponowane stanowiska w różnych dziedzinach życia  

w kraju i na świecie. Ropczyckie liceum od początku istnienia nieustannie jest otwarte na 

potrzeby młodego człowieka, dając mu bardzo dobry start w dojrzałość. Placówkę cechuje 

wysoka jakość i efektywność kształcenia, czego dowodem są wysokie wyniki uzyskiwane na 

egzaminie maturalnym. Pozwalają one absolwentom kontynuować naukę na prestiżowych 

uczelniach w kraju i za granicą. Szkoła corocznie ma dużą liczbę stypendystów programu 

stypendialnego dla uczniów szczególnie uzdolnionych z terenu Województwa Podkarpackiego. 

Ponadto uczniowie mają możliwość otrzymania stypendium imienia Doroty Szczepanek  

a najlepsi absolwenci tytułu Primus Inter Pares. Projekty edukacyjne realizowane corocznie  

w szkole wzbogacają jej ofertę edukacyjną oraz bazę, rozwijają pasję i zainteresowania 

uczniów. Stałym elementem życia szkolnego są międzynarodowe projekty wymiany młodzieży 

ze szkołami partnerskimi w Niemczech, na Litwie, Słowacji, Ukrainie i we Włoszech. Liceum 

aktywnie współpracuje z uczelniami wyższymi, czego dowodem jest udział uczniów  

w zajęciach laboratoryjnych, doświadczeniach, wykładach, warsztatach organizowanych na 

uczelniach i w szkole. Ropczyckie liceum może poszczycić się tytułami szkoły odkrywców 

talentów, szkoły w ruchu, szkoły kompetencji przyszłości, szkoły promującej zdrowie  

i wysokimi wynikami w powiecie we współzawodnictwie sportowym w ramach Licealiady. 

Szkoła słynie z doskonałej bazy dydaktycznej, specjalistycznych pracowni przedmiotowych, 

pracowni multimedialnych oraz pracowni komputerowych z dostępem do szerokopasmowego 

internetu. Młodzież wybiera tę placówkę między innymi ze względu na przyjazną atmosferę, 
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szeroką ofertę zajęć wspomagających przygotowanie do egzaminu maturalnego, dużą liczbę 

kursów organizowanych dla uczniów innych szkół. To doskonały start w przyszłość, której 

podstawowym wyznacznikiem jest bezinteresowność poznawcza. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" - 

Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej, Promocji i Rozwoju p. Teresa Kiepiel. 

Projekt uchwały dotyczy również nadania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”. Przyznaje się tytuł 

„Zasłużony dla Ropczyc” Tadeuszowi Książkowi Zastępcy Burmistrza Ropczyc w latach 2002-

2007, długoletniemu działaczowi spółdzielczemu i samorządowemu, wieloletniemu prezesowi 

OSP w Małej. Z wnioskiem o nadanie tytułu również wystąpił Burmistrz Ropczyc. Podczas 

tego samego posiedzenia Kapituła zaopiniowała ten wniosek jednogłośnie pozytywnie. 

Tadeusz Książek to były sołtys sołectwa Mała, przewodniczący koła Związku Młodzieży 

Wiejskiej, członek zarządu miasta i radny Rady Miejskiej w latach 1994-2002, zastępca 

burmistrza, obecnie emeryt i prezes jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Małej. Od lat 70-

tych związany jest z ropczyckim samorządem, początkowo jako pracownik Urzędu Miejskiego, 

następnie kierownik Wydziału Dróg w Starostwie Powiatowym, a przez kadencję w latach 

2002-2007 wiceburmistrz Ropczyc. Od lat prowadzi szeroki zakres działań społecznych. Przez 

ponad dwie dekady był prezesem Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Małej. To aktywny 

działacz sportowy i strażak ochotnik, życzliwy i pomocny mieszkaniec Małej oraz skutecznie 

działający samorządowiec. Dzięki jego inicjatywie udało się w latach 70-tych wybudować 

wodociąg grawitacyjny w Małej, który zaopatrzył w wodę ponad 90 gospodarstw. Również za 

jego sprawą w latach 80-tych powstała szkoła podstawowa a następnie sala gimnastyczna. Całe 

swoje życie poświęcił działalności społecznej i kulturalnej w swojej małej ojczyźnie. Jest także 

reżyserem spektakli „Gość oczekiwany” i „Spalony dom”, które wystawiane były przez zespół 

teatralny działający przy remizie OSP oraz autorem książki „Mała ojczyzna wielkich Polaków”. 

Do 2017 roku był prezesem Stowarzyszenia Przyjaciół Małej, w ramach którego prowadził 

nadzór i organizację remontu pomnika Chrystusa Króla. Pomnik ten w 2007 roku wygrał 

ogłoszony przez gazetę codzienną „Nowiny” plebiscyt 7 cudów Podkarpacia. Był 

pomysłodawcą i organizatorem sympozjum naukowego poświęconego trzem wielkim 

rodakom: Tadeuszowi Sinko, Władysławowi Durkowi oraz księdzu Józefowi Kuczkowi. 

Nadzorował budowę nowej remizy strażackiej. Została ona uroczyście oddana do użytku  

w 2022 roku, podczas jubileuszu 115-lecia jednostki OSP w Małej. Odznaczony licznymi 

medalami z różnorodnych dziedzin. Brązowym, srebrnym i złotym Krzyżem Zasługi, 

brązowym medalem Za Zasługi dla obronności kraju, Zasłużony Działacz LOK, Zasłużony 

Pracownik Rolnictwa, Zasłużony Działacz Ruchu Spółdzielczego, Zasłużony dla 

Województwa Rzeszowskiego oraz złotą honorową odznaką Związku Młodzieży Wiejskiej. 

Swoją postawą potrafił zintegrować środowisko lokalne. Jego skuteczność zaowocowała 
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wieloma ważnymi dla mieszkańców inwestycjami. Podczas swojej pracy zarówno zawodowej, 

samorządowej jak i społecznej jego działania przez cały czas skierowane były ku rozwojowi 

gminy Ropczyce. Podjął się szeregu inicjatyw, które służyły rozkwitowi gospodarczemu  

i społecznemu regionu.  

Przewodniczący Rady dodał, że przedstawiony kandydat uzyskał pozytywną opinię Kapituły 

tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”. 

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Znalazłem się troszkę w trudnej sytuacji. Nie lubię oceniać ludzi 

ale niestety przyszło takie zadanie i trzeba ocenić. W tym wniosku jednak zabrakło jednej 

rzeczy. Mianowicie myślę, że nie ma co tego ukrywać ale pan Książek już od 18 roku był 

członkiem PZPR-u i tego nie da się ukryć, wystarczy otworzyć nazwisko Książek, taka 

informacja wyskoczy w internecie. Przez wszystkie lata funkcjonowania PZPR-u był jej 

członkiem, sekretarzem, na końcu był w Komitecie Centralnym. Ja wiem, że to jest niewygodna 

sprawa i dlatego się jej nie pokazuje. Nie chciałbym oceniać jego działalności społecznej ale 

jestem już nie taki młody i pamiętam powstawanie spółdzielni w Małej. Niektórzy byli 

zadowoleni, niektórzy byli bardzo niezadowoleni. Ta spółdzielnia nie przetrwała do dzisiaj. 

Ona jest chyba zlikwidowana a większość tego majątku z tego co wiem jest własnością pana 

Książka. Chciałem to powiedzieć, żeby uzupełnić te informacje o panu Książku. Nie chciałbym 

oceniać jego działalności społecznej, na pewno taka była, z jakich przyczyn wynikała nie wiem, 

nie chcę w to wnikać ale chciałbym to dać pod osąd państwa. 

 

Radny p. Dariusz Skórski - Ja chcę zabrać głos jako członek Kapituły. Jak tu pani kierownik 

powiedziała na Kapitule wszyscy zagłosowaliśmy jednomyślnie. Jak wtedy na posiedzeniu 

Kapituły oświadczyłem, że miałem przyjemność, okazję pracować przez kilka lat z panem 

Tadeuszem w starostwie, w Wydziale Zarządzania Kryzysowego jako współpracownik. Nie 

mogę złego słowa na temat tego człowieka powiedzieć. Jestem trochę młodszy jak kolega 

Kazimierz i z książek się dowiedziałem coś na temat komuny, jakie okropieństwa wtedy ludzi 

dotykały, nie tylko członków Solidarności ale wszelką opozycję. Stanąłem przed niezwykłe 

trudnym zadaniem bo na Kapitule deklarował, że obiema rękami chcę poprzeć tą kandydaturę 

i bardzo proszę, żeby wykreślić mnie z tego głosowania, nie będę głosował. Nie chcę dziś 

zagłosować przeciwko, słysząc takie argumenty między innymi jak tu kolega Kazimierz 

wyraził bo różne argumenty do mnie przez te kilka dni dotarły. Wiele osób w naszym 

środowisku odbiera to głosowanie i odznaczenie jako symboliczne odznaczenie tamtych 

czasów niestety. Boję się, że ofiary komunizmu w ten sposób poczują się dotknięte, dlatego ja 

nie biorę dzisiaj udziału w tym głosowaniu. Proszę uszanować moją decyzję. W Kapitule 

oczywiście poparłem, tego się nie wstydzę. Proszę o zaprotokołowanie.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Ponieważ to ja byłem wnioskodawcą to chciałbym 

powiedzieć dlaczego taki wniosek odnośnie pana Tadeusza Książka złożyłem. Muszę najpierw 

odpowiedzieć panu radnemu Kazimierzowi Mądro, że według mojej oceny nie wiem, ilu  

z państwa podziela ten pogląd, nikogo nie dyskredytuje przynależność do partii politycznych, 

do PSL-u, do Platformy, do PiS-u, do Unii Wolności czy do PZPR-u. Dyskredytuje osoby 
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przynależność do partii wtedy, kiedy wykorzystując funkcje partii szkodziliśmy ludziom, 

regionowi i nie ogólnie tylko konkretnie, konkretnym osobom, konkretnym sprawom, 

konkretnym instytucją. Takich zarzutów w stosunku do Tadeusza Książka ja od 40 lat znając 

go bliżej nie słyszałem, nie potrafię przytoczyć. Bardzo bym prosił, żeby państwo 

argumentujący, w szczególności pan Kazimierz Mądro był uprzejmy podać jeden przykład, że 

wnioskowana osoba dziś żyjąca, bardzo aktywna, nie muszę tutaj rozszerzać uzasadnienia do 

tego wniosku, że zrobiła komuś krzywdę, że donosiła do służb, do prokuratury, że zlikwidowała 

jakąś ważną instytucję, że ściągała krzyże z kościoła, obrazy, że rozbijała pomnik Chrystusa 

Króla, że skarżył się na nią którykolwiek proboszcz z funkcjonujących w tej miejscowości. Na 

tej sali podejmowaliśmy niejednokrotnie głosowania na temat osób, którym przyznaliśmy tytuł 

Zasłużony, którzy byli członkami PZPR-u i przy żadnej tej osobie nie pisaliśmy, że przynależał 

do partii. Mogę wymienić szereg osób, które są w panteonie naszego miasta jako Zasłużone  

i są przykładem, że nieważne w jakim okresie historii Polski żyjesz, czy żyłeś w PRL-u czy 

żyjesz w demokratycznej Polsce po roku 1989, to ważne kim byłeś i kim jesteś, jakie 

przedstawiasz sobą wartości. Czy jesteś aktywny i w każdym ustroju potrafisz wspierać innych 

wykorzystując jak trampolinę przynależne funkcje. W czasach PRL-u, ja też go mało pamiętam, 

aczkolwiek już byłem studentem, maturzystą, który żył w tych czasach i przyglądał się wielkim 

strajkom, może nie w Rzeszowie bo to nie były absolutnie wielkie strajki i mogę państwu 

autorytatywnie powiedzieć, że pan Tadeusz Książek może być wzorem dzisiaj dla młodych 

ludzi jak należy postępować również w dzisiejszej epoce demokratycznej Polski, kiedy przed 

nami na dekady pewnie lat jest zasypywanie podziałów, które się wytworzyły w ostatnich 15-

20 latach na my, wy, oni. Jest przykładem takim, że w tamtym ustroju można było 

funkcjonować mając również ważne funkcje a równocześnie być w nowym, demokratycznym 

ustroju przez tych samych obywateli wybierany na sołtysa, na przewodniczącego komitetu, na 

radnego miejskiego, na członka zarządu, na wiceburmistrza, być odznaczanym a więc 

weryfikowanym przez wszystkie możliwe służby. Jeżeli ktoś wierzy w plotki, że zrobił komuś 

krzywdę to chciałbym na to argumenty i dowody. Każdy z nas ma w swojej historii jakieś 

popełnione błędy, z różnych powodów, tym bardziej mamy my wszyscy, którzy jesteśmy 

aktywni a do takich aktywnych obywateli miasta i gminy zaliczam wszystkich państwach 

radnych, przewodniczących osiedli, sołtysów i moją kadrę kierowniczą. Jeżeli wy nie 

popełniacie w życiu jakiś błędów, nawet związanych z wyborem formacji w której chcecie być 

aktywni bo ta formacja stwarza wam taką możliwość to podajcie te argumenty czyli rzućcie 

tymi kamieniami. Nie wiem co będzie za 10 czy 20 lat, czy następcy nas tu rozważając czy 

dyskutując o naszej biografii nie powiedzą, że też ktoś z nas przynależał do formacji, która  

w historii być może będzie uznana za formację wymazaną z kart historii. Tego nie wiemy jak 

nas oceni przyszłość ale to my osobiście, indywidualnie powinniśmy być oceniani, nie formacja 

i bo w tamtej formacji PZPR było wielu ludzi, którzy zasługują na karę i na wymazanie z kart 

historii ale było wielu bardzo przyzwoitych, bardzo porządnych, bardzo zasłużonych dla 

naszego miasta i gminy. Na komisji podawałem przykład pana Michała Grendysa, który za 

tamtych czasów PRL-owskich był 4 kadencje w Radzie Państwa. Nikt nigdy nie rzucał panu 

Grendysowi, że w związku z tym, że tam pracował nie należy mu się dzisiaj szacunek, honor, 

zasługi i również tytuł naszej ulicy imieniem Michała Grendysa bo wykorzystując swoje 
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funkcje bardzo pomógł swojej lokalnej społeczności z której się wywodził, gdzie chodził do 

szkół, gdzie była jego rodzina - Witkowice. To jest przykład do pokazania dzisiejszemu 

pokoleniu bądź w porządku, bądź uczciwy, bądź porządny to gdziekolwiek byś nie był, jesteś 

aktywny to jesteś temu społeczeństwu bardzo potrzebny a społeczeństwo w sposób 

demokratyczny wyraża swoją aprobatę. Oczywiście nikt nie mówi Wysokiej Radzie, że 

wszyscy mamy głosować jednogłośnie. Głosowaliśmy na Kapitule, traktowałem to jako opinię, 

że można przedstawić Wysokiej Radzie tą kandydaturę i podać jako przykład osoby dzisiaj 

mającej już 75 lat, oddającej stery w jednostce OSP, jak również i w Zarządzie Miejsko-

Gminnym OSP przez wiele lat będąc naprawdę zaangażowany w pomoc innym ludziom. Ja 

bardzo proszę o poparcie mojego wniosku w sposób demokratyczny przez głosowanie. Nie 

mam uwag do państwa radnych, którzy wypowiadają na temat innych uwagi. Mam tylko 

prośbę, nie ogólnikami tylko konkretami.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Panie burmistrzu, ja bardzo skupiłem się na tym, podałem czyste 

fakty. Nie chcę oceniać tego człowieka, pod ocenę poddaję tutaj radnym. Po to są radni, oni 

ocenią. Ja nie chciałem oceniać, podałem tylko fakty. 

 

Uchwała w sprawie przyznania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" została podjęta przy: za – 10 

głosów, przeciw – 8, wstrzymujących się - 1. Jedna osoba jedna osoba nie brała udziału  

w głosowaniu. 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/451/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na lata 

2023, 2024 i 2025 w zakresie wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone 

w budżecie na 2022 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 451 z 31 stycznia 2022 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań na lata 2023-2025 w zakresie wydatków bieżących o wartości przekraczającej 

kwoty ustalonej w budżecie na 2022 rok. W 2022 roku podjęta była uchwała zabezpieczająca 

kwotę 57 000 zł na dzierżawę urządzeń drukujących oraz dostarczanie do nich materiałów 

eksploatacyjnych. W związku z tym, że na kolejne lata zwiększyły się wartości związane 

użytkowaniem przez Urząd Miejski sprzętu zwiększa się koszt całego zadania dzierżawy 

urządzeń do wartości 105 000. W poszczególnych latach w § 2 zostały rozpisane zwiększenia. 

W 2023 roku zadanie ulega zwiększeniu o kwotę 15 000 zł, w 2024 roku o 16 000 zł i w 2025 

o 17 000 zł. Żeby podpisać aneks i dalej eksploatować urządzenia potrzebne do realizacji zadań 

przez Urząd Miejski w Ropczycach, konieczne jest podjęcie uchwały zwiększającej kwoty  

w poszczególnych latach.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna działając na posiedzeniu w dniu wczorajszym wydała pozytywną opinię  

o projektach uchwał na dzisiejszą sesję. Opinie pozytywne dotyczą: projekt 4.9 w sprawie 

zmiany uchwały 451 z 2020 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na lata 2023, 2024, 2025 

w zakresie wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 
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rok, projekt 4.10 w sprawie zmiany uchwały nr 352 z 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podkarpackiemu, zmienionej uchwały z 570 z dnia 29 grudnia 2022 

roku, projekt 4.11 w sprawie zmiany uchwały nr 353 z 2017 roku w sprawie określenia 

wysokości sumy do której Burmistrz Ropczyce może samodzielnie zaciągać zobowiązania, 

zmienionej uchwałą z numeru 571 z dnia 29 grudnia 2020 roku. Projekt 4.10 i 4.11 dotyczy 

współfinansowania Podkarpackiej Podmiejskiej Kolei Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej, 

projekt 4.12 w sprawie zmian w budżecie. Wszystkie te projekty uzyskały opinię pozytywną. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/451/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 31 

stycznia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na lata 2023, 2024 i 2025 w zakresie 

wydatków bieżących o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. Jedna osoba nie brała udziału 

w głosowaniu. 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podkarpackiemu zmienionej Uchwałą Nr LVI/570/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu - Skarbnik Gminy p. Beata 

Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały 352 z dnia 28 kwietnia 2017 roku. Uchwała ta została 

zmieniona uchwałą 570 na posiedzeniu Rady Miejskiej 29 grudnia. Zmiana była podstawą do 

założenia dotacji dla Województwa Podkarpackiego do budżetu na 2023 rok. Ostatecznie po 

ustaleniach kwota, która była zaplanowana na 2023, 2024 i 2025, zwiększająca się o 100 000 

zł w poszczególnych latach zwiększyła się jeszcze o kwotę o 11 216 zł w poszczególnych trzech 

latach, czyli łączne zwiększenie wartości o 111 216 zł. Abyśmy mogli podpisać umowę na 

organizowanie kolejowych przewozów, aneks do tej umowy konieczne jest podjęcie zapisów 

zmieniających uchwałę w poszczególnych latach 2023 do 2025. W § 2 wskazano ostateczną 

wartość na lata, które zostały zmienione do wartości 508 406 zł w 2023 roku, 2024 i 2025. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu zmienionej Uchwałą Nr LVI/570/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 

grudnia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, 

do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania zmienionej Uchwałą 

Nr LVI/571/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku  

w sprawie określenia wysokości sumy, do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie 

zaciągać zobowiązania - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy wcześniej podjętej uchwały w sprawie organizowania kolejowych 

przewozów pasażerskich realizowanych w ramach Podkarpackiej Kolei Aglomeracyjnej. 

Projekt tej uchwały upoważnia, zwiększając kwotę w poszczególnych latach burmistrza do 

zaciągania tego zobowiązania czyli do podpisania aneksu w ramach zmienionych kwot  

w poszczególnych latach. Jest to nieodzowna uchwała dotycząca wcześniej podjętej uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, do której Burmistrz 

Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania zmienionej Uchwałą Nr LVI/571/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie 

określenia wysokości sumy, do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok. W budżecie gminy na 2023 

rok zwiększa się dochody o kwotę 43 320 zł. Na sumę zwiększonych dochodów mają wpływ 

dochody z najmu, które zostały pozyskane przez placówki oświatowe, czy dochody z tytułu 

darowizn otrzymane od rady rodziców. Wszystkie te dochody zostają przeznaczone na 

realizację zadań statutowych przez poszczególne placówki oświatowe. W tabeli numer 1 i 2 

rozpisano według klasyfikacji budżetowej zwiększone dochody i realizacje wydatków z tytułu 

zwiększonych dochodów. Również projekt uchwały dokonuje przeniesienia planowanych 

wydatków według klasyfikacji budżetowej o kwotę 122 854,38 zł. Przesunięcia 

poszczególnych kwot dotyczą realizacji zadań przez Urząd Miejski w Ropczycach. 

Podstawową kwotą jest tutaj zwiększenie zadania dotyczącego udzielenia dotacji celowej dla 

Województwa Podkarpackiego w ramach zwiększonej dotacji o 11 216 zł na organizowanie 

kolejowych przewozów pasażerskich. Zwiększone zadanie jest przesunięciem zadań 

realizowanych przez referat dróg w ramach budowy, przebudowy, modernizacji dróg  

i chodników na terenie gminy Ropczyce. Zwiększenie również jest na zadaniu Budowa dróg 

gminnych w rejonie ulicy Przemysłowej w Ropczycach o kwotę 81 000 zł. W związku  

z rozstrzygniętą procedurą przetargową zaistniała konieczność zwiększenia środków na tym 

zadaniu. Zwiększenie to dotyczy też zadań przesuniętych w ramach realizacji referatu, który 
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tym zadaniem się będzie zajmował. Poszczególne pozycje dotyczą wprowadzania zadań, które 

w ramach już początkowej realizacji budżetu na 2023 rok ulegają zmianie. Przesuwamy te 

zadania w związku z koniecznością podpisania umów w ramach realizacji zadań 

poszczególnych referatów Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy również zmian w budżecie na 2023 rok. Zwiększa się dochody budżetu o kwotę 

30 600 zł. Na zwiększenie dochodów ma wpływ otrzymana w ostatnim dniach kwota dotycząca 

funduszu przeciwdziałania covid na wypłatę dodatków węglowych. W tabeli numer 1 jest 

rozpisana w klasyfikacji budżetowej i ta kwota zostaje przeznaczona na realizację wypłat 

dodatków, która realizowana jest przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Ropczycach. Jednocześnie zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 176 271,36 zł. W tej 

kwocie znajdują się dodatki węglowe. Pozostała kwota w wysokości 145 671,36 zł jest to 

zwiększenie wydatków w ramach realizacji zadań funduszu pomocy dla Ukrainy, edukacja dla 

dzieci pochodzących z Ukrainy realizowanych przez placówki oświatowe i Urząd Miejski  

w Ropczycach. Na pokrycie tej kwoty wprowadza się planowany deficyt a pokryciem 

planowanego deficytu będą wolne środki z 2022 roku. Te środki zostały na koncie, w związku 

z interpretacją ministerstwa nie zostały zwrócone do ministerstwa lecz muszą być 

wykorzystane do końca sierpnia 2023 roku. Abyśmy mogli wypłacać już w miesiącu styczniu 

poszczególne realizacje zadań konieczne jest wprowadzenie do budżetu tych wolnych środków. 

W tabeli numer 2, 3 są wskazane poszczególne klasyfikacje dotyczące wydatków  

i zwiększonych przychodów w związku z realizacją zadań Ukrainy. Równocześnie projekt 

uchwały dokonuje przeniesienia planowanych wydatków o kwotę 58 590 zł. Przesunięcia 

dotyczą wprowadzonych przez ostatni czas zadań zwiększających po otwartym już przetargu 

na remont i budowę placu zabaw na Ogródku Jordanowskim kwotę 55 515 zł. Tą kwotę 

zmniejszamy w ramach realizacji zadań zagospodarowania terenu po dawnym dworcu PKS 

oraz zadanie 3 075 zł na usunięcie awarii. W związku z tym, że tego zadania w budżecie nie 

było przesuwamy w ramach realizacji zadań referatu. Równocześnie projekt tej uchwały 

wyodrębnia z poszczególnych tabel zadania, które dotyczą przeciwdziałania covid. 

Zabezpieczono to w tabeli numer 5 oraz funduszu pomocy Ukraina. Zadania według 

klasyfikacji, przepisów prawa ukazane są w poszczególnych tabelach. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032. W związku ze zmianami uchwały budżetowej na 2023 rok dokonanymi w miesiącu 

styczniu dokonuje się tych zmian według tabeli, przedstawionej jako załącznik numer 1 

dotyczący dochodów, wydatków, przychodów, deficytu i poszczególnych założeń, które 

wynikają z ustawy o finansach publicznych. Załącznik nr 2 dotyczący przedsięwzięć nie ulega 

zmianie. Wszelkie zmiany, które są przedstawione w załączniku nr 1 opisano w objaśnieniach, 

stanowiących załącznik nr 3 do niniejszej uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Panie przewodniczący, Szanowne Prezydium, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo kierownicy Urzędu Miasta i Gminy, drodzy sołtysi, przewodniczący 

osiedli. Bardzo dziękuję, że możemy po raz pierwszy w roku 2023 przy bardzo dużej frekwencji 

realizować nasze zadania poprzez podejmowanie ważnych decyzji. Decyzji, które 

przygotowywane są przez kierownictwo gminy, zwykle też konsultowane szerzej, bardzo 

szczegółowo omawiane na komisjach stałych rady i oczywiście procedowane, uzgadniane 

poprzez głosowania na dzisiejszej sesji. Bardzo dziękuję za te głosowania, za wyniki bo one 

pozwalają nam, gminie normalnie funkcjonować. Staramy się w każdym miesiącu organizować 

sesję tak by wszystkie decyzje, które przynależą do kompetencji rady były podejmowane  

w określonym terminie, we właściwym czasie i bardzo dziękuję, że mimo czasami różnic to 

jednak zgodnie. Bardzo miło, że nawet wrażliwa jedna uchwała przeszła, żeśmy ją zgodnie  

z wnioskiem burmistrza pozytywnie przegłosowali. Tu Klub PiS-u nam pomógł, nie ulega 

wątpliwości, jestem wdzięczny. Chciałbym zacząć dzisiaj informacje o miesiącu, który minął 

trochę z innej strony, dziedziny. Nie od wydatków materialnych, nie od inwestycji, nie od tych 

ważnych kwestii, od związanych z nowym rokiem a więc z kulturą, ze sportem. Chcę 

pogratulować organizacji Koncertu Noworocznego orkiestry dętej ropczyckiej wraz  

z zespołami towarzyszącymi. Chcę pogratulować członkom tej orkiestry za świetne 

przygotowanie kolejnego z rzędu koncertu po trzech latach nie koncertowania z powodu covid-

u. Gratuluję również organizatorom, wśród których jest oczywiście Centrum Kultury, pani 

dyrektor i jej wszyscy pracownicy. Dziękuję za organizację, za pomoc i za włączenie się w te 

kilka miesięcy przygotowań do tego koncertu Stowarzyszeniu Orkiestr Dętych na czele  

z panem dyrektorem szkoły Piotrem Janowskim. Dziękuję też Zarządowi Gminnemu 

Ochotniczej Straży Pożarnej na czele z panem prezesem gminnym Andrzejem Rachwałem za 

tworzenie przyjaznego otoczenia i formy pomocy logistycznej, również i w wyposażeniu dla 

orkiestry dętej bo to jest nasz najważniejszy, najlepszy zespół artystyczny, który trochę nas 
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kosztuje, jeżeli chodzi o roczne utrzymanie pod teraz nową dyrygenturą. Zasłużony dla 

Ropczyc pan dyrygent Edward Guzik po ostatnich problemach zdrowotnych już niestety 

funkcji dyrygenta i kreatora tej orkiestry dętej nie będzie pełnił. Pani dyrektor udało się 

pozyskać nowego dyrygenta z Rzeszowa. Mamy nadzieję, że będzie dłużej z naszą orkiestrą 

dętą pracował. Ta orkiestra służy uświetnianiu wielu ważnych uroczystości państwowych, 

rocznicowych, okolicznościowych i też służy przy różnych formach bardzo ważnych 

artystycznych, regionalnych, artystycznych jak dożynki, Dni Ziemi Ropczyc i inne sytuacje, 

nawet te żałobne, jeżeli jest taka wola, potrzeba i służy też innym miastom. Nasze sąsiednie 

przyjazne miasto Sędziszów przekonało się i korzystają właśnie z naszej orkiestry. Płacą 

oczywiście poprzez konto Stowarzyszenia Orkiestr Dętych. Dziękuję wszystkim tym z nas, 

którzy mieli czas i uczestniczyli w tym koncercie. Jak do tej pory kilkuset mieszkańców 

naszego miasta, gminy powiatu i gości bo znamy opinie gości, nawet z dalekiego Kazimierza 

nad Wisłą bardzo artystycznego miasta, którzy byli na tym koncercie i wyrażali swoje uznanie 

dla poziomu artystycznego zespołów występujących, w szczególności też za poziom 

organizacji tej uroczystości. Jeszcze raz wyrazy uznania i szacunku dla pani dyrektor, 

wszystkich pracowników Centrum Kultury i tych wszystkich, którzy to wspierali i wspomagali. 

Wysoka Rado, jesteśmy w okresie w zasadzie po feriach bo to ostatni dzień ferii dla naszego 

województwa i innych województw zatem w domach kultury, w bibliotekach naszych, filiach 

biblioteki w naszych domach kultury osiedlowym w Witkowicach i tych wiejskich pozostałych 

trzech Brzezówka, Niedźwiada, po części również i w Gnojnicy Dolnej odbywało się wiele 

różnych atrakcyjnych, ciekawych spotkań instruktorów domów kultury, bibliotekarzy,  

z dziećmi, z młodzieżą. Organizowane były w tych naszych domach kultury tradycyjnie 

spotkania ze starszym pokoleniem z okazji Dnia Babci, Dziadka ale też i kluby seniora 

występowały w Ropczycach w Centrum Kultury i też były przedstawiane okazjonalne, 

noworoczne spotkania jasełkowe dzieci i młodzieży z przedszkoli i nie tylko. To wszystko co 

tworzy kulturę instytucjonalną szkoły, przedszkola, domy kultury i biblioteki jest naszą ważną 

wartością, która co roku kosztuje nas podatników, mieszkańców miasta i gminy za zgodą 

Wysokiej Rady ale uważam, że to jest jeden z ważnych atrybutów naszego życia, istotny dla 

zaspakajania tych potrzeb. Nie tylko praca ale również coś dla ducha, dla dzieci i młodzieży ale 

dla starszych też. W szczególności staramy się, aby nasze placówki kulturalne były do 

dyspozycji. W to włączamy również i świetlice Ochotniczych Straży Pożarnych by były 

wykorzystywane przez naszych najstarszych emerytów, rencistów we współpracy z naszymi 

instruktorami i osobami pracującymi w tych właśnie gminnych instytucjach. Chcę też 

podziękować tym wszystkim, którzy wzięli udział, mieli czas i zechcieli się spotkać na takim 

okazjonalnym też po raz kolejny organizowanym spotkaniu noworocznym, opłatkowym 

organizowanym przez gminę bo jeśli mówimy wójt to oznacza gminę bo takie jest prawo. Wójt 

reprezentuje na zewnątrz gminę i jest  synonimem gminy i przez Stowarzyszenie Samorząd  

i Gospodarka. Chcę tutaj zaznaczyć, że wszystkie koszty organizacji tego spotkania były 

finansowane ze źródeł prywatnych, własnych członków Stowarzyszenia Samorząd  

i Gospodarka, radnych klubu. Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim tym, którzy wyłożyli te 

środki przy pomocy też Centrum Kultury i szkoły nr 1. Bardzo mi miło jeżeli państwo będąc 

zaproszeni znaleźli czas i mogli się wspólnie z nami spotkać, również i z zespołami 
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regionalnymi, które tam występowały. Przy tych informacjach dotyczących ferii chcę też dodać 

jak ważna jest biblioteka, czytelnia, nasze filie biblioteczne, gdzie dzieci z naszych 

miejscowości nie zawsze mogą wyjechać gdzieś z rodzicami na fermie. Niestety w tym roku 

zrezygnowaliśmy z lodowiska sztucznego bo różna była pogoda. Nasze lodowisko już ma 

kilkanaście lat i jest w sensie technicznym przestarzałe, jest energochłonne. Stoi przed nami 

wyzwanie, jeśli możliwości, środki, być może środki europejskie nam pozwolą chcielibyśmy 

pomarzyć o kupieniu, zainstalowaniu z prawdziwego zdarzenia lodowiska sztucznego by 

właśnie w takich okresach nasze dzieci nie musiały wystawać w kolejkach do lodowiska  

w Dębicy ale mieć na miejscu. Będziemy poszukiwać środków europejskich, być może nową 

instalację uda się jeśli nie w przyszłym roku to następnych latach, następnej kadencji  

z powrotem Ropczycom, młodzieży, dzieciom przywrócić. Wysoka Rado, dziękując 

pracownikom biblioteki i pani dyrektor tutaj obecnej ale również wszystkim pracownikom 

biblioteki za to, że jest popularyzacja książki, czytelnictwa wśród dzieci i młodzieży, wśród 

osób starszych, uzupełnianie księgozbioru, dbania o niego, że również promujemy to 

czytelnictwo w mediach społecznościowych i tych pisanych, że organizujemy spotkania  

z osobami, które piszą, są autorami, recytują, poprzez stworzenie możliwości do dyskusji  

o książce, o poezji jest niezwykle ważne i wpisuje się w ten wymiar kultury i pracy instytucji 

naszych kulturalnych. Do tego też dołączam pracę Centrum Sportu i Rekreacji bo oczywiście 

na feriach instytucją najbardziej odwiedzaną, rekreacyjną jest nasz basen kryty. My tym 

basenem się szczycimy. On już ma dokładnie 21 lat ale jest w dobrym stanie technicznym, 

modernizowaliśmy dwukrotnie, wydawaliśmy znaczne pieniądze. Pewnie jest potrzebny 

kolejne etapy pewnej modernizacji. Mamy gotowy projekt przebudowy naszego basenu 

otwartego na park wodny, park zabaw dla wszystkich. Mamy gotowe pozwolenia i wygląda na 

to, że z naszym projektem będziemy w stanie zmieścić się w programie europejskich środków 

finansowych, gdzie tworzymy wraz z Dębicą Dębicko Ropczycki Obszar Funkcjonalny, że być 

może będzie możliwość w przyszłym roku pozyskania środków finansowych liczących się  

w milionach i zmodernizowania tego otwartego basenu. To naprawdę byłaby już taka enklawa 

sportowa wraz z Orlikiem, który jest obok szkoły i torami rowerowymi, które chcemy oddać 

na Dzień Dziecka 1 czerwca. To byłby taki interesujący, ciekawy potrzebny dla naszej 

młodzieży, dla dzieci obszar infrastruktury sportowej. Bardzo dziękuję panu dyrektorowi 

centrum sportu i jego wszystkim pracownikom za wiele różnych organizowanych w styczniu 

turniejów piłki siatkowej, piłki nożnej, ferie organizowane we współpracy ze szkołami,  

z nauczycielami wychowania fizycznego na salach gimnastycznych, na hali. Wspomnę 

chociażby o ostatnim, ósmym już turnieju imienia Władysława Sąsiadka, wieloletniego 

kierownika Urzędu, kiedyś wicenaczelnika, wielkiego społecznika w zakresie sportu, rekreacji 

wśród młodzieży ale i czynnego strażaka, który duszą był przy tej organizacji. Piękny turniej 

tenisa stołowego w którym uczestniczyły prawie wszystkie szkoły z terenu naszej gminy. 

Bardzo dobrze zorganizowany, szybko, sprawie. Ciesząca, radująca się młodzież bo wiele 

różnych nagród, wiele medali przywiozą do domów rodzinnych, będą się szczycić wśród 

koleżanek i kolegów. To jest dobra promocja ciekawego sportu, który niewiele kosztuje, stoły 

tenisowe, paletki i naprawdę można się ruszać i można być aktywnym a nie tylko komputer, 

laptop, telewizor, czy gry. Dla informacji powiem, że w styczniu basen kryty odwiedziło 7 000 
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osób. Proszę sobie wyobrazić, że być może połowa z tych osób, gdyby nie było basenu  

w Ropczycach szukałaby tego obiektu w Dębicy, w Strzyżowie, w Kolbuszowej. Pomimo, że 

dużo dofinansowujemy do zakupu biletów środków z budżetu gminy to jednak uważam, że 

warto bo to nie tylko rekreacja ale i też dbałość o zdrowie przez profilaktykę. Jeżeli ktoś często 

korzysta z basen na pewno będzie zdrowszy a próbujemy to wpajać naszej młodzieży ucząc 

każde dwa roczniki dzieci z każdej szkoły podstawowej z terenu naszej gminy dowożąc ich, 

finansując dowóz i instruktorów by wszyscy umieli pływać. Dziękuję za tą uchwałę w której 

wyraziliście przed chwilą zgodę na dofinansowanie kolei aglomeracyjnej w tym roku kwotą 

508 000 zł i podobnymi kwotami na następne lata, aczkolwiek nigdy nie wiemy czy z kolejnym 

rokiem kolej aglomeracyjna na odcinku Dębica-Ropczyce-Sędziszów-Rzeszów nie będzie nas 

więcej kosztować. To jest sporo 508 000 zł. 111 000 zł więcej niż w roku ubiegłym i chcę 

przypomnieć, że z tej kolei aglomeracyjnej ważnej i potrzebnej korzystają głównie mieszkańcy 

Witkowic, Pietrzejowej, Czekaja, Brzezówki i częściowo Lubziny. Mniej osób z Ropczyc, a na 

pewno bardzo rzadko albo w ogóle nikt nie korzysta z naszych miejscowości położonych na 

południu. Jeżeli panowie sołtysi czy przewodniczący osiedli czasem pytacie nas radnych, 

burmistrza a co wy w tym roku zrobiliście dla nas, dla naszej miejscowości to ja odpowiadam, 

że jednym z ważnych wydatków ze wspólnych podatków z budżetu gminy dla naszych 

miejscowości jest możliwość co pół godziny szybkim, tanim transportem dotarcie do szkół 

średnich do Rzeszowa, na studia, do pracy i powrót z tej pracy. Bezpieczny, bezwypadkowy, 

spokojny i tani. Proszę też o tym w otoczeniu mówić bo czasem ktoś zadaje mi trudne pytanie 

i muszę sobie przypominać co w tym roku w poszczególnych miejscowości ze wspólnego 

naszego budżetu żeśmy zrobili. Zawsze mi przychodzą na myśl przedszkola i szkoła bo do tych 

instytucji dokładamy ze wspólnego budżetu 50% środków. Jeżeli chodzi o sprawy inwestycyjne 

w zakresie dróg to bardzo się cieszę i cieszymy pewnie wszyscy, że zima jest archaiczna  

i łagodna. Ona tam gdzie powinna być tam jest.  Natomiast u nas w tym okresie nie trzeba zbyt 

dużo wydawać na utrzymanie bo jest kilka dni zimny i znowu przerwa 3 tygodnie. Pewnie 

jeszcze ze 2 razy w tym okresie zimowym spotkamy się z nawałami śnieżnymi i z potrzebną 

uruchomienia naszych partnerów, którzy wygrali określone rejony w drodze przetargu i jeszcze 

pewnie nie kilkadziesiąt ale kilkaset tysięcy złotych zimowe utrzymanie nas będzie kosztowało. 

Mam nadzieję, że z 1 000 000 zł bez mała środków zabezpieczonych pod zimowe utrzymanie 

jednak nam kilkaset tysięcy zostanie i będziemy mogli je przesunąć na bieżące remonty dróg  

i być może kilka dróg w ten sposób na trwale zostanie w okresie letnim zmodernizowanych. 

Przygotowujemy oczywiście też wnioski do pozyskania środków finansowych z Rządowego 

Funduszu Dróg z Funduszu Europejskiego Obszarów Wiejskich. To są drogi, które są 

najdłuższe te, gdzie możemy zawnioskować nie o kilkadziesiąt tysięcy ale o kilkaset tysięcy 

złotych. Do jednego z funduszy idzie jedna droga z Małej, do drugiego funduszu idzie druga 

droga z mostem w Niedźwiadzie. Z tych właśnie dwóch miejscowości składamy wnioski do 

Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w Urzędzie Marszałkowskim. To są środki, które też  

z naszych środków z gminy zasilają ten fundusz z ochrony środowiska i to są środki też na 

modernizację dwóch odcinków dróg na granicy Małej, Niedźwiady i w samej Niedźwiadzie  

i to są środki kilkadziesiąt tysięcy złotych czy trochę przekraczające 100 000 zł. Zamówiliśmy 

też 4 wiaty przystankowe. Trzy na Granice, uzgodniliśmy z powiatem, że po modernizacji, po 
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przebudowie tejże drogi, ulicy powiatowej my kupimy te wiaty przystankowe i zostaną tam 

zamontowane. Natomiast jedna wiata już chyba jest zamontowana w Brzezówce, zgodnie  

z propozycją pana sołtysa. Przygotowujemy się dalej Wysoka Rado, do okresu inwestycyjnego, 

temu służy przetarg drugi na budowę dalszego odcinka ulicy Przemysłowej do drogi 

powiatowej w Pietrzejowej. W drugim przetargu oferty były tańsze, najtańsza, która nas 

najbardziej interesuje o 450 000 zł i tyle zaoszczędziliśmy bo te środki musiałyby pochodzić  

z naszego budżetu, ze wspólnych podatków, jeżeli chcielibyśmy wykorzystać promesę, którą 

mamy na 5 000 000 zł na budowę tej drogi. Za kilkanaście dni podpiszemy umowę. Dzisiaj 

Wysoka Rada zdecydowała o dołożeniu do wyniku przetargu pozostałych chyba 90 000 zł  

i mamy pełną kwotę ale też dodam Wysoka Rado bo dzisiaj podejmowaliście trzy uchwały na 

początku naszej sesji o sprzedaży mienia, które uważamy na dzisiaj, że są zbyteczne gminie 

pod potrzeby publiczne a może osoby fizyczne czy inne instytucje, jeżeli je w drodze przetargu 

kupią to zainwestują i wykorzystają te obszary do celów mieszkaniowy czy innych, więc te 

środki finansowe też służą w dochodach na wydatki zakupu nieruchomości bo przy budowie 

ulicy Przemysłowej musimy wypłacić odszkodowanie właścicielom gruntów rolnych na 

poszerzenie tej drogi o jezdnię, o drogę rowerową i o chodnik w granicach 450 000 zł. Pani 

skarbnik rozpoczęła już procesy wydatkowania tych środków finansowych naliczonych przez 

starostę naszego powiatu. Z jednej strony sprzedajemy, do gminy wchodzą środki ze sprzedaży 

majątku a z drugiej strony wydajemy też na kupno nieruchomości, które są nam potrzebne. To 

z pewnością nie ostatnie nieruchomości, które w tym roku gmina zakupi ze środków własnych 

bo mamy pewne cele o których będziemy w ciągu roku mówić. Trwają prace projektowe nad 

tymi projektami drogowymi o których wcześniej mówiłem. Niektóre są na ukończeniu, niektóre 

zejdzie mam projektować na przykład ulicę Polną, kolejną drogę łączącą centrum miasta  

z drogą powiatową na Granicach, otwierającą kiedyś po jej przebudowaniu piękne tereny pod 

budownictwo mieszkaniowe. To z pewnością nie stanie się wcześniej jak za 10 lat ale niektóre 

rzeczy robi się latami. Jeżeli jest zamysł, jeżeli jest przygotowanie projektowe i jeżeli się 

pozyskuje krokami nawet małymi środki finansowe, jeśli się uzbraja to kiedyś to będzie 

przygotowane bo inaczej ktoś za 10 lat powie a mogli to wcześniej poprzednicy wykorzystując 

różne możliwości, również środki europejskie, pytanie czy one za 10 lat dla Polski będą, mogli 

to przygotować. Więc właśnie tak robimy. Nie dla nas, nie w tej kadencji, nie dla uzysku 

medialnego, czy sondażowego ale dla przyszłości, dla wizji, dla tych z państwa młodszych, 

którzy tu jeszcze przez wiele kadencji będą pracować. W tym miesiącu wypłaciliśmy dodatki 

mieszkaniowe z naszych dochodów na kwotę 6 000 zł i dopłacamy do czynszu mieszkaniowego 

bloku na Mehoffera 9 ze środków państwowych 5 360 zł i to jest duża zasługa pana prezesa 

TBS-u, pracowników TBS-u i naszych pracowników urzędu gminy, że udało się te środki 

pozyskać z budżetu państwa, nie tylko na budowę bloku na najem po atrakcyjnej cenie najmu 

w stosunku do rynkowej ale, że jeszcze są te środki przez kilka lat na pomniejszenie opłaty 

czynszowej poprzez dopłatę. To jest ważne bo bywa tak czasami, że w sąsiednich różnych 

miastach też się chwalą, że uzyskali dotacje, promesy, że budują. Widzę zdjęcia i widzę tylko 

projekty, pytam czy budują, oglądam i nie widzę dźwigów i koparek. My też mówimy ale 

jesteśmy uważam dość skuteczni. Bardzo dziękuję moim współpracownikom w urzędzie gminy 

za tą skuteczność i również jeżeli chodzi o budownictwo mieszkaniowe prezesowi TBS-u panu 
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Wiesławowi Ryglowi i jego współpracownikom. Wysoka Rado, kilka zdań o pozostałych 

innych inwestycjach. Chciałbym zaznaczyć, że jest teraz okres przygotowawczy do tych 

inwestycji. W zakresie zwłaszcza inwestycji infrastrukturalnych, liniowych jak wodociągi  

i kanalizacja dużo projektujemy. Mówię po to, żeby ktoś nas słuchający z mieszkańców miał 

odpowiedź na pytanie, kiedy będzie ta droga wzdłuż ulicy Południowej to informuję, że 

projektujemy. A ktoś inny powie, kiedy wreszcie woda w Niedźwiadzie Górnej. Nawet dzisiaj 

był ktoś z przedsiębiorców z Niedźwiady Dolnej pytając, kiedy my wreszcie ciągniemy wodę 

miejską do Niedźwiady Dolnej do szkoły bo na dziś komitet nie pozwala tam korzystać dla 

potrzeb socjalnych pracowników w firmie z tej wody i odpowiadam co robimy, na jakim etapie 

jesteśmy, od czego zależy to, aby w Niedźwiadzie Dolnej była woda miejska. Od tego czy nasz 

wniosek złożony i dobrze przygotowany uzyska dofinansowanie. Jak uzyska to nasz udział 

własny zawsze znajdziemy. A jak nie znajdziemy to pożyczymy i będziemy tą wodę podciągali 

drugą stroną Łączek ulicą Zieloną do Niedźwiady Dolnej. Mam nadzieję, że na koniec marca 

zgodnie z umową też będzie zaprojektowany wodociąg w Niedźwiadzie Górnej do szkoły,  

z możliwością rozpoczęcia tej budowy na jesieni tego roku po żniwach, żeby nie 

dezorganizować rolnikom ich pól bo z uzyskaniem zgód było trochę kłopotów. Chcę tutaj 

jeszcze dopowiedzieć, że ogłosiliśmy przetarg, podpisaliśmy umowę na projektowanie 

stadionu. Wcześniej informowałem, że mieliśmy koncepcję. Koncepcja to taki bardzo 

uproszczony projekt ale teraz już projekt techniczny, wykonawczy ze wszystkimi 

pozwoleniami. Powinniśmy mieć gotowy zgodnie z umową ten projekt na koniec października 

tego roku ale pewne materiały być może już we wrześniu byłyby gotowe do aplikowania, do 

szukania środków na budowę tego stadionu. Myślę, że to jest w porę bo tak naprawdę środki 

europejskie nie pokażą się wcześniej jak na jesieni tego roku i to składanie wniosków na obiekty 

sportowe to będzie późna jesień tego roku lub wiosną przyszłego roku i będziemy gotowi. 

Zrobiliśmy szczegółowy plan zagospodarowania dla tego obszaru, żeby umożliwiał inwestycje 

w stadion, w sport, być może w przedszkole, żłobek w Niedźwiadzie Dolnej i w parkingi. 

Kupiliśmy większość nieruchomości, która byłaby nam niezbędna pod ten stadion. 

Wydatkowaliśmy kilkaset tysięcy zł podatników wszystkich naszych miejscowości. Robimy 

projekt za chyba 103 000 zł i mam nadzieję, że z tym projektem się uporamy bo to też nie jest 

proste bo w grę wchodzą Polskie Wody, zakłady energetyczne, ochrona środowiska etc.  

i sąsiedzi. Jeżeli będziemy mieli pozwolenie to kolejny ważny krok, żeby był stadion 

lekkoatletyczny, sportowy na miarę XXI wieku i żeby to był stadion dla wszystkich szkół  

z Bałkanów, Mała, Niedźwiada, Łopuchowa. Mówiłem o Ogródku Jordanowskim, że 

podpiszemy umowę i mówiłem, że pumptruck, czyli tory dla rowerzystów, że też umowa 

podpisana i że będzie to gotowe. Przygotowujemy również możliwość pozyskania środków 

finansowych na nowy program ogłoszony przez rząd niedawno na zabytki. Tu jest sytuacja, że 

my nie wiemy jakiej wielkości finansowej powinny być te wnioski przygotowane bo z jednej 

strony jest informacja ile maksymalnie jest w tym programie środków. Wiemy, że na całą 

Polskę 3 miliardy zł ale też słyszymy, że wnioski na zbyt dużą kwotę mogą być odrzucone by 

mniej więcej równomiernie na cały kraj te środki podzielić. Rozumiem bo to jest dobra 

propozycja rządowa, która jakby bierze pod uwagę nie tylko potrzeby jednej grupy ale całego 

kraju. Podobnie jak możliwość złożenia wniosków na budowę miejsc żłobkowych i takie 
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wnioski też Wysoka Rado przygotowujemy i złożymy w terminie zakreślonym przez wojewodę 

bo to są środki rządowe, które składa się do Urzędu Wojewódzkiego na budowę nowego 

obiektu żłobkowo-przedszkolnego na osiedlu Mehoffera. Chcę powiedzieć, że są takie 

ustalenia z deweloperem, który wybudował te trzy bloki oddane do użytku i ten drugi wysoki, 

w tej chwili jest przygotowywany do oddania do użytku w najbliższych dwóch, trzech 

miesiącach, że być może będzie jeszcze istniała możliwość w tym obszarze wybudowania 

dwóch kolejnych bloków. Gdyby tak się stało to moglibyśmy poinformować naszych 

mieszkańców gminy i powiatu, że będzie można nabyć w najbliższych czterech latach 

mieszkania własnościowe. To jest taki czas, który nam jest potrzebny do uruchomienia nowego 

terenu, który przejęliśmy pod funkcję budownictwa blokowego 2 miesiące temu, uchwalając 

rozpoczęcie przygotowania do uchwalenia szczegółowego planu zagospodarowania. 

Najbliższe tygodnie najprawdopodobniej wyjaśnią, czy taka możliwość będzie, czy będzie 

pewnego rodzaju przerwa czasowa pomiędzy budownictwem mieszkaniowym pomimo, że jest 

dość trudny okres, jeżeli chodzi o inwestycje mieszkaniowe z uwagi na wysoką inflację i drogie 

odsetki. Sądzę jednak, że rząd przygotuje jakiś pakiet dla młodych rodzin, który umożliwi 

kupno mieszkania, czy budowę domu po tańszej ofercie kredytowej, więc dobrze byłoby być 

przygotowanym też do dalej budowy mieszkań blokowych oprócz budowy domów 

jednorodzinnych. Wysoka Rado informujemy, że jest możliwość z Funduszu Sprawiedliwości 

pozyskać środki finansowe. To nie są duże do 5 000 zł. Przedkładaliśmy takie informacje 

naszym Kołom Gospodyń Wiejskich co by trzeba zrobić, żeby można było na nie poprzez urząd 

gminy złożyć tego typu wnioski o pozyskanie mniejszych kwot. Każda kwota na działalność 

sportową czy regionalną jest istotna i ważna. My gmina pomagamy przygotowywać takie 

wnioski, pozyskać te środki finansowe a jeśli je składa gmina to nasi współpracownicy to robią. 

Wysoka Rado, dwa zdania o węglu. Na koniec roku mówiłem ile tego węgla pozyskaliśmy  

i sprzedaliśmy. Dzisiaj mogę powiedzieć, że dalej jest w miarę spokojnie na terenie naszej 

gminy bo mamy kilkaset ton węgla gotowego do sprzedaży i w chwili obecnej jesteśmy w tym 

procesie, że zawiadamiamy naszych mieszkańców. Oni wpłacają, nie wpłacają, nie wszyscy 

wpłacają i ten proces dostawy jest, a ponieważ zima jest sprzyjająca to nie ma takiego 

entuzjazmu do zakupu węgla. Może nasi mieszkańcy niektórzy liczą, że on jeszcze potanieje 

na rynku. Jak porównuję dwie cyfry ponad 11 000 000 zł, które nasi mieszkańcy pozyskali  

w ramach osłony energetycznej, dodatki węglowe 3 000 zł na rodzinę, to jest kwota ponad  

11 000 000 a sprzedaliśmy poprzez gminę za 3 000 000 zł tego węgla, to ta różnica gdzieś 

została i być może jeszcze będzie wykupiona, jeszcze mamy dużo czasu do końca kwietnia. 

Raz jeszcze przypominam nie tylko państwu radnym, naszym sołtysowi i naszym 

przewodniczącym osiedla ale również słuchającym nas mieszkańcom i też proszę abyśmy 

wszyscy byli takimi informatorami, ambasadorami tej dobrej nowiny, że gmina wciąż pomaga 

przygotować wnioski do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o środki finansowe 

z rządowego programu Czyste Powietrze po to, żeby docieplać swoje domy, wymieniać 

instalacje, wymieniać źródła ciepła, żeby być może montować fotowoltaikę, żeby koszt ciepła 

był tańszy, żebyśmy mniej musieli spalać węgla, jeżeli docieplimy, jeśli zmodernizujemy nasze 

układy wentylacyjne. Pomagamy, pozyskujemy, jesteśmy aktywni. Dziękuję za tą aktywność 

mieszkańcom i wciąż o tym przypominam, że warunki w związku ze zmianą w zakresie prawa 
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w grudniu są atrakcyjniejsze, można pozyskać większe środki finansowe przy wyższej skali 

dochodów. Bardzo proszę o zainteresowanie i chciałbym też zwrócić uwagę na jeden ważny 

komunikat, ważną informację związaną z utrzymaniem czystości, segregacja odpadów. Co roku 

w związku z ustawami podnoszony jest poziom segregacji, czyli musimy bardziej szczegółowo 

segregować. Ta skala segregacji zwiększyła się o 10% rok do roku. W roku ubiegłym mieliśmy 

limit 25% segregowanych odpadów. Za ten rok będziemy rozliczani z poziomu 35%  

i chciałbym powiedzieć, że to będzie bardzo ciężko uzyskać i będziemy musieli w różny sposób 

apelować do naszych mieszkańców segregujmy. Segregujmy, przede wszystkim kieruję te 

słowa do mieszkańców naszych wszystkich spółdzielni mieszkaniowych, do TBS-u bo tutaj jest 

największa możliwość segregowania byśmy nie musieli jako społeczność, jako gmina zapłacić 

potężnych kar w przyszłym roku za ten rok, który się rozpoczął bo jeśli zapłacimy te kary to 

one wpłyną wprost na podwyższenie poziomu opłat bo ten fundusz się musi bilansować. My 

gmina nie możemy przeznaczyć środków z dochodów za odbiór odpadów na żadne inne 

wydatki niż na te cele ale też jeśli zapłacimy karę to niestety ona się przełoży na cenę odbioru 

od jednego mieszkańca. Stąd mój gorący apel, jeżeli chcemy oszczędzać to też oszczędzajmy 

poprzez właśnie segregowanie. Chciałbym poinformować, że dyrekcja liceum zwróciła się  

z prośbą o wsparcie organizacji obchodów jubileuszu 100 lecia powstania tej placówki. Na 

następnej sesji rady pozwolę sobie przedłożyć państwu radzie propozycję wsparcia 

finansowego liceum. Będę bardzo wdzięczny za sugestie co państwo radni myślą o wsparciu 

liceum przed przedłożeniem projektu bo państwo wiecie, że przedłożenie projektu to jest 

generalnie tak lub nie ale wcześniej się wypracowuje stanowisko i chciałbym, żebyśmy to 

zrobili wszyscy wspólnie, razem. Koszt przygotowania tej uroczystości ze wszystkimi 

elementami jak monografia, organizacyjnymi, logistycznymi to kwota w granicach 330 000 zł. 

Oczywiście będzie ona w różny sposób pozyskiwana ale jesteśmy stolicą tego powiatu i tym 

najważniejszym miastem dla którego pracuje to liceum, więc sądzę, że powinniśmy taką 

decyzję podjąć i chciałbym abyśmy w momencie w którym na naszej sesji uroczystej 

zapowiadam ją na 3 marca z okazji 661 rocznicy nadania praw miejskich Ropczycom, 

wręczając tytuł dla liceum Zasłużony panu staroście jako organowi prowadzącemu i pani 

dyrektor liceum również mogli wręczyć czek, tytuł do dysponowania środkami na 

przygotowanie tych uroczystości, które odbędą się 10 czerwca tego roku. Podzieliliśmy kwotę 

prawie 400 000 zł na 25 klubów sportowych. To są środki konkretnie na sport i w ogłoszonym 

konkursie do podziału jest kwota 470 000 zł na te i pozostałe stowarzyszenia o profilu 

kulturalnym, regionalnym, pomocy społecznej. Razem jest to Wysoka Rado prawie 1 000 000 

zł. Jeżeli do tego dodamy kilkaset tysięcy zł na bieżące funkcjonowanie, utrzymanie 

stowarzyszeń też OSP jest to już dość znacząca kwota. Jeżeli ktokolwiek nas pyta na co idą 

nasze podatki to też Wysoka Rado, Szanowni Państwo sołtysi, przewodniczący osiedli nie 

zapomnijcie odpowiadać, że idą na wsparcie tej aktywności dzieci i młodzieży, czasem  

i starszych w sporcie, w kulturze, w regionaliźmie, w pomocy społecznej bo to razem jest bez 

mała 2 000 000 zł. Jeszcze jest przed nami 11 miesięcy i jestem przekonany, że będą presje, 

żebyśmy jeszcze dołożyli, szukali gdzieś oszczędności, wsparli tą działalność bo ja już dzisiaj 

słyszę, że kluby sportowe mówią co to są za pieniądze. Rozumiem, że oczekiwania są dużo 

większe ale ja wszystkim przypominam, którzy mówią dajcie więcej, potrzebujemy więcej, 
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mamy pomysły, że my mamy tylko 8% więcej dochodów własnych rok do roku, nimi możemy 

zarządzać tu na tej sali a pozostałe środki, jeśli są kierowane to są kierowane celowo. Nie 

możemy ich na nic innego przeznaczyć. Nawet tej opłaty za segregację odpadów też nie 

możemy przeznaczyć na inne cele. Nawet 5 000 zł, tylko na cel, który zapisany jest w ustawie. 

Rozumiem potrzeby oczywiście wszystkich stowarzyszeń ale apeluję, aby nasza społeczność 

rozumiała, że nie tylko gmina jest głównym sponsorem utrzymującym wiele różnych 

organizacji, które bez pieniędzy nie będą aktywne albo wygaszają swoją działalność, nie będą 

rozwijały zainteresowań sportowych, artystycznych, regionalnych, historycznych naszych 

dzieci i młodzieży. Jeżeli chcemy o to zadbać, to my rada musimy podejmować takie decyzje 

na miarę możliwości ale liczymy, że będą sponsorzy prywatni, instytucjonalni, firmy. Zawsze 

apeluję z tego miejsca, aby ten sponsoring był. On w sprawach charytatywnych jest bardzo 

znaczący. Nasi mieszkańców są bardzo ofiarni w różnych akcjach, które są organizowane  

i przez stowarzyszenia, przede wszystkim przez różne fundacje, przez nasze szkoły. Jeżeli 

trzeba pomóc jakiemuś dziecku czy jakiejś osobie chorej, na rehabilitację, na leczenie to my 

mieszkańcy Ropczyc jesteśmy bardzo ofiarni. Za to bardzo dziękuję, zauważam to ale również 

pamiętajmy o tych zdrowych dzieciach, którym trzeba dać dobry przykład rozwijając ich 

zainteresowania sportowe bo to wszystko kosztuje. My gmina mamy główny cel zabezpieczyć 

infrastrukturę techniczną, bazę do możliwości rozwijania wszechstronnego sportu. Przed 

chwilą wspomniałem o basenie, o lodowisku, mam na myśli również hale i sale gimnastyczne. 

Proszę pamiętać, że na wspólną halę z powiatem wydajemy co roku, w budżecie to mam 

zapisane teraz chyba 220 000 zł. Za ubiegły rok to kwota chyba 200 000 zł a przecież 

korzystamy tylko sporadycznie bo dzieci na godzinach wf-u, w godzinach swoich zajęć 

lekcyjnych korzystają tylko ze szkoły średniej dla których organem prowadzącym jest powiat 

ale jesteśmy współwłaścicielem, łożymy 50% wszystkich kosztów tej hali bo uważamy, że te 

dzieci w szkołach średnich to też są nasze dzieci i że to jest wspólny wysiłek. Mówię to też 

dlatego, że czasem pada pytanie albo retoryczna wypowiedź ze strony niektórych 

przedstawicieli samorządu powiatowego naszego miasta a bo gmina Ropczyce nam nie pomaga 

a inne gminy pomagają. To ja zadaję pytanie czy w innych gminach możemy korzystać z basenu 

do którego gmina dokłada 1,5 miliona złotych i po tej samej cenie mogą korzystać mieszkańcy 

z gminy Wielopole, z Ostrowa, z Sędziszowa, nie. Czy ktoś nam pomógł w budowie dworca 

autobusowego, który służy młodzieży szkół średnich, starszym, osobom dojeżdżającym do tego 

centrum powiatowego, do służby zdrowia, do instytucji z innych gmin, nie. Państwo pomogło, 

nie. I tak mogę Wysoka Rado mnożyć dokładając do tego też tę kwotę 200 000 zł do wspólnej 

hali. Zbijam ten argument, że gmina Ropczyce należy do tych gmin, która nie chce wspierać  

i wspomagać powiat. Robimy to ale też mówimy na miarę naszych możliwości niech każdy się 

stara o środki finansowe, o pozycję. Dzisiaj miałem taką godzinną rozmowę z naszym bo  

z Ropczyc posłem Kazimierzem Moskalem i rozmawiałem o tych bardzo ważnych sprawach 

strategicznych dla Ropczyc. Mówiłem mu, że drobne kwestie nie obarczamy pana posła bo one 

należą do naszych kompetencji i my sobie radzimy. Chodzi o miliony złotych czy o dziesiątki 

milionów złotych i tutaj oczekuję, że pan poseł będzie jednoznaczny bo dzisiaj jest czas rządów 

PiS-u na każdym szczeblu i trzeba to wykorzystać. My możemy pomagać, wspierać i nawet 

czasami podpowiadać. Marzy mi się taki czas, że nikt nie będzie wypominał nikomu 
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przynależności do PSL-u, do PiS-u do PZPR-u, że będziemy krajami bardziej liberalnymi, 

demokratycznymi ale pewnie czeka nas jeszcze jedno pokolenie, które może zapomni  

o różnych złych rzeczach. O złych rzeczach trzeba pamiętać ale trzeba je kierować absolutnie 

do konkretnych osób i temu służą odpowiednie instytucje. Trochę długo ale nasza sesja taka 

musi być. Trochę informacyjna, trochę jest przekaz chociażby częściowo również i dla naszych 

mieszkańców ale po to przecież zapraszamy naszych sołtysów i przewodniczących zarządów 

osiedli, aby też o niektórych zagadnieniach słyszeli, które artykułuję i o które proszę ich, żeby 

byli też tym przekaźnikiem bo mają do czynienia z naszymi mieszkańcami, zbierają żale, 

pretensje, frustracje naszych mieszkańców ale, żeby czasami też mieli argumenty, żeby nas 

bronić bo myślę, że jesteśmy wszyscy w jednej rodzinie samorządowej. Kadencja co prawda 

jest pięcioletnia ale ten czas bardzo szybko mija. Zostało rok i pewnie 2 miesiące, niewiele 

czasu ale jeszcze można dużo jeżeli nie zrobić to zacząć, pokazać kierunek i zrobić pierwszy 

krok. Niech następni przejmą pałeczkę i niech dalej robią wszystko, żeby prowadzić w kierunku 

naszego rozwoju i róbmy wszystko, żeby łączyć. Dobrym elementem spotkań, 

współofiarowania się na rzecz innych jest Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. Jeżeli ktoś 

solidaryzuje się z nią, ma do niej zaufanie to proszę o tym pamiętać. Nasza młodzież, nasi 

dyrektorzy szkół, nauczyciele, pani dyrektor Centrum Kultury i pracownicy organizują dużą 

imprezę jak zawsze na hali naszej i powiatowej. Jeśli macie czas zaglądnijcie, zobaczcie 

zespoły występujące, zobaczcie dzieci i młodzież. Jeżeli nawet zostawimy w puszce 

kilkanaście, czy kilkadziesiąt złotych pamiętajcie przydadzą się te pieniądze w naszych 

szpitalach w tak trudnej sytuacji jaka dzisiaj jest. Znamy problem naszego ZOZ-u, znamy 

problem szpitali, znamy problem braku środków. Wszędzie ich brakuje, musimy gospodarzyć 

tym co jest. Wszyscy mówimy za wysoka inflacja. By nie była za wysoka inflacja trzeba 

zaciągnąć pas z wydawaniem pieniędzy. Więc wszyscy, którzy mówią chcemy wyższych 

podwyżek, chcemy więcej pieniędzy to chcą w ten sposób też wyższej inflacji bo to jest koło, 

które się zamyka. Na koniec chcę poinformować, że wszystkie nasze jednostki organizacyjne 

za wyjątkiem nauczycieli w szkołach mają wdrażane regulacje płac polegające na takiej 

zasadzie, że 3 grupy waloryzacji. Wszyscy którzy, mieli najniższe płace dostają podwyżkę 

wynikającą z rozporządzenia Rady Ministrów w wysokości 450 zł do etatu od 1 stycznia i 150 

zł do etatu od 1 lipca. Pozostali 500 zł plus wysługa lat. Wszyscy na równo, kadra kierownicza 

tylko wyjątkowo 100 zł więcej. Dzisiaj pan dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych 

przynosi mi rozporządzenie i mówi, że czeka nas kolejna waloryzacja płac w oświacie 

nauczycieli i nie nauczycieli i że te regulacje wymagają kolejnych środków finansowych. I też 

panu dyrektorowi tłumaczę, że ja nie mam tych pieniędzy. Nie wiem stąd je wziąć. Jak to 

wytłumaczyć tym potrzebującym. Przykład ZOZ-u, że dyrektor zwija się bo z jednej strony 

przepis prawa, które posłowie lekką ręką sobie uchwalili ale z drugą ręką na dole ci dyrektorzy, 

wójtowie i dyrektorzy szkół jak zrealizować to prawo, te podwyżki. Z drugiej strony inflacja  

i zrozumienie, że każdy chce żyć. I na koniec dodam, że cieszę się bardzo, że za rok ubiegły 

naszym nauczycielom przepłaciliśmy. Przepłaciliśmy na trzy grupy awansu zawodowego  

w dwóch grupach. Przepłaciliśmy nauczycielom początkującym, te dwie grupy, które kiedyś 

nazywały się stażowy i kontraktowy połączone są w jedno. Tam przepłaciliśmy 235 000 zł  

i w grupie nauczyciele dyplomowani, ich jest 3/4 czy nawet ciut więcej niż 3/4 przepłaciliśmy 
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550 000 zł czyli przepłaciliśmy bez mała 780 000 zł a nie dopłaciliśmy w grupie nauczyciele 

mianowani 55 000 zł. Co to oznacza? Niech nikt nie mówi, że w tej gminie nie ma dodatków 

motywacyjnych a w innych są. Dlatego wprowadziliśmy inne wskaźniki motywujące 

nauczycieli, które są dużo wyższe niż w innych gminach, bo nasi dyrektorzy szkół nie chcieli 

się zgodzić przez szereg lat, żeby dodatek motywacyjny dzielić na nauczyciela a nie po równo. 

Ja uznałem, że jak po równo to nie ma dodatku motywacyjnego i wprowadziłem dwukrotnie 

wyższe dodatki za bycie wychowawcą klasy, pod warunkiem, że na tych wychowawców klas 

dyrektorzy wybierają najlepszych nauczycieli, z doświadczeniem i za te środki miesięczne jako 

dodatek nauczycielski ci nauczyciele wiedzą, że warto rywalizować o to by być wychowawcą 

klasy bo tylko 50% nauczycieli może być wychowawcami klasy i warto się angażować we 

współpracę rodzic, środowisko i dziecko. Myślę, że to się bardziej sprawdza niż ten dodatek 

motywacyjny. Zatem nie musieliśmy zapłacić 800 000 zł kadrze naszej nauczycielskiej. 

Zapłaciliśmy, z różnych powodów to wynika. Spróbujemy się temu przyglądnąć. Nie chcę 

zaoszczędzać na płacach nauczycieli ale też niełatwo jest motywować, żeby te wyniki  

w naszych szkołach i w przedszkolach były na takim poziomie jakim są. Ja jestem z tego bardzo 

zadowolony. Zawsze o tym mówię. Kadra dyrektorska, którą teraz mamy, koniec kadencji kilka 

osób i jest wielki problem bo w dwóch, trzech szkołach dyrektorzy mówią nie będziemy 

kandydowali. Wstępnie poszukuję i mam problem zachęcić do uczestniczenia w konkursie na 

dyrektora szkoły. To jest odpowiedzialność, obowiązki, to jest zawsze problem też i kadry, 

społeczności a środki finansowe niestety nie są satysfakcjonujące.  

 

6. 

Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Ropczycach 

w 2022 roku. Rada Miejska w Ropczycach w 2022 roku obradowała na 14 sesjach wykonując 

obowiązki nałożone przez przepisy ustawy o samorządzie gminnym. W ramach działalności 

stanowiącej rada podjęła 133 uchwały, których treść jest udostępniona w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Działalność kontrolna nad organem wykonawczym to sprawozdania z działalności 

Burmistrza, sprawy różne w ramach porządków obrad sesji, działania Komisji Rewizyjnej oraz 

procedura absolutorium i raport o stanie gminy. Dwie sesje były tak zwanymi sesjami 

uroczystym. Jedna na okoliczność 660-lecia lokacji miasta a druga na okoliczność Dnia 

Samorządu Terytorialnego. Sesje Rady Miejskiej są transmitowane i udostępnione na stronach 

internetowych Urzędu Miejskiego w Ropczycach. W Radzie działało 6 komisji stałych, które 

za główną rolę przyjęły wydawanie opinii o projektach uchwał, co stanowiło podstawę do 

dyskusji w ważnych sprawach wspólnoty samorządowej. Komisja Rewizyjna działa na 14 

posiedzeniach. Pozostałe komisje: Komisja skarg, wniosków i petycji, Komisja ds. gospodarki 

komunalnej oraz rozwoju gospodarczego, Komisja ds. oświaty, kultury i sportu, Komisja ds. 

zdrowia i porządku publicznego, Komisja ds. rolnictwa, ochrony środowiska i bezpieczeństwa 

odbyły po 12 posiedzeń.  
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7. 

Radny p. Marek Fic - Ja mam prośbę w związku z ostatnimi opadami śniegu odkształciły się 

krzewy i drzewa przy drodze, od ulicy Leśnej. I druga rzecz wiata przystankowa to jest przy 

pierwszy przystanek na sołectwie Gnojnica Wola od Gnojnicy Dolnej jadąc. Uszkodzona jest 

ławeczka w tej wiacie. Jeszcze mam taką jedną rzecz, prośbę do sołtysów. Reprezentuję 

hodowców koni w kole powiatowym w Ropczycach i jest ustawa, która obliguje wszystkich 

właścicieli koni do rejestracji koni w Agencji Rynku Rolnego i na to zostało jeszcze 2,5 

miesiąca czasu. Jeśli ktoś z państwa sołtysów bądź zgromadzonych ma gdzieś w pobliżu 

hodowców to bardzo proszę, aby powiadomić bo nie wszyscy wiedzą i nie wszyscy się 

zgłaszają a nie mamy wszystkich osób w ewidencji związku.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Ja mam sprawę tym razem do pana burmistrza. W związku z tym, 

że był wczoraj turniej tenisa stołowego na hali sportowej, tych turniejów i różnych imprez tam 

się odbywa trochę więcej, organizacja tych imprez jest na wysokim stopniu ale nagłośnienie 

jest tragiczne. Wczoraj żeśmy doświadczyli tego i podejrzewam, że to jest nie tylko moje zdanie 

i mam wielką prośbę. Może byśmy spróbowali zlecić komuś opracowanie systemu nagłośnienia 

bo te dwa głośniki, które tam są nie zdają w ogóle egzaminu a imprezy są bardzo poważne.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - To nie chodzi o nagłośnienie tylko o akustykę. 

Akustyka kosztuje 200 000 zł na pewno. Wtedy kiedyśmy projektowali był ten temat ale 

wyłączyłem go bo pamiętam, że kosztował kilkaset tysięcy zł, żeby obniżyć koszty budowy tej 

hali, tnie się a czasami z perspektywy czasu po kilku latach wydaje się, że szkoda. Dlatego nic 

nie uzyskamy jeśli damy mocniejsze wzmacniacze i więcej głośników bo akustyka jeszcze 

bardziej uderzy nam w słuch.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja chciałem dopytać jedną sprawę. Mianowicie po ostatnim 

spotkaniu sołeckim rozmawialiśmy o chodniku przy szkole na dole i padły jakieś pewne 

deklaracje i nie wiem właśnie czy tu w jakiś sposób pana Stanisława mogę naciskać, żeby to 

pchał. Czy trochę tu z pana strony też będzie pomocy w tym kierunku. To jest jedna sprawa  

a druga sprawa mam trochę czasu więc zrobiłem sobie trochę mały rekonesans po tych naszych 

drogach gminnych. W tej chwili jest projekt robiony na Kolawę, jest najdłuższy chyba odcinek 

drogi ale drugi odcinek drogi też chyba nie krótszy to jest na Polskę. Przeszedłem ten odcinek 

i myślę, że pracownicy urzędu powinni w okresie wiosennym przejechać, sprawdzić ale ten 

odcinek od Lika w górę, to jest ten, który był pierwszy robiony w kolejności. On jest dość 

zdewastowany w pewnych miejscach, może trzeba było na wiosnę uzupełnić, takie popękania 

i tak nie da się, to już całą nawierzchnię trzeba robić. Myślę, że ta droga jest w następnej 

kolejności do wykonania. Druga droga  o dużym odcinku to jest droga na Rzeki. W zasadzie ta 

droga na Rzeki, początkowy jej odcinek jest w miarę dobry, tam brakuje wykonania rowów bo 

z lat już one zanikły ale najgorszy odcinek jest za ostatnim mostem. Ta droga jest dość mocno 

zdewastowana. 
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Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy różne) 

- Panie przewodniczący, w zasadzie to przyjmujemy do wiadomości. Droga na Polskę, 

oczywiście stan techniczny dobrze znam, wymaga położenia dywanika asfaltowego od drogi 

powiatowej na Dębicę kilkaset metrów około 700. Takich dróg mamy już bardzo dużo 

gminnych, które zostały wybudowane 20 lat temu 17, 18. To jest taki okres, one już falują, już 

robią się dziury. Stać nas na pewno i to mamy zapisane w budżecie na remont cząstkowy czyli 

łaty, kleimy wszystkie dziury i tak dalej. Natomiast wszystko zależy od nadwyżki budżetowej. 

Będzie nadwyżka to być może jest szansa te i inne drogi wziąć pod uwagę do położenia 

nawierzchni asfaltowej. Jeżeli ta nadwyżka będzie znikoma albo niewielka to, będziemy czekali 

na być może refleksję rządu, że tak jak w roku poprzednim w którymś miesiącu rzuci gminom 

jakąś dodatkową kwotę z nadwyżki dochodów osobistych, które nam wcześniej pomniejszył. 

Na to liczę bo mówiąc szczerze im wyższa inflacja i nas wszystko drożej kosztuje w tych 

przetargach nawet na remont cząstkowy,  zimowe utrzymanie to rząd ma dodatkowe miliardy 

złotych i mógłby się z samorządami troszeczkę podzielić tak jak w roku ubiegłym. Tylko chodzi 

o to, żeby się nie podzielił w listopadzie, kiedy już niewiele zrobimy tylko, żeby się podzielił 

w czerwcu, w lipcu, najpóźniej w sierpniu. To jest taka nadzieja. Gminy po ostatnich kilku 

latach systemowego obcinania nam dochodów własnych z PIT-u zostały do tego stopnia 

zubożone, że wszystkie nasze dochody są niewystarczające do wydatków bieżących na tym 

poziomie, które oferujemy społeczeństwu. To nie tylko nasza gmina. Nie ma miasta i gminy 

podobnej wielkości jak my, żeby deficyt budżetowy uchwalany na ten rok nie był  

w granicach kilku do kilkunastu milionów zł. Teraz kreowanie kolejnych wydatków to zawsze 

musimy sobie dać odpowiedź z czego. Czy z czegoś jeszcze możemy zrezygnować z tego 

cośmy wspólnie ustalili uchwalając budżet, co jest jakby kosztem utrzymania całej 

infrastruktury na którą składa się gmina jako to słowo. Gmina to kultura, sport, pomoc 

społeczna. To również inwestycje ale to również funkcjonowanie choćby oświetlenia 

ulicznego. Mówimy mieszkańcom, nie ma obaw, nie będziemy wyłączali oświetlenia jak  

w innych gminach, że się zastanawiają. Ale też nie liczcie to, że będziemy dużo budowali tego 

oświetlenia ulicznego bo to jest dzisiaj duży koszt. Jeśli ktoś mi mówi trzeba nam to oświetlenie 

wybudować a ja się pytam kto tam w nocy chodzi, jeśli gdzieś poruszamy się o 22:00 to 

samochodem. Jak samochodem to świecimy. Jeśli na piechotę zbytnio nie chodzą to po co 

świecić, kiedy dzisiaj to jest takie kosztowne. I tak mogę mnożyć niektóre wydatki  

i oszczędność. To będzie jeden z naszych ważnych priorytetów. Znaleźć pieniądze na 

przebudowę niektórych dróg gminy o tych odcinkach 200 metrów, 300, 700, 800 bo na takie 

drogi żadnych środków europejskich dostać nie możemy i nie dostaniemy, również środków 

rządowych. Mamy przykład, że gmina może złożyć jeden wniosek do Rządowego Funduszu 

Dróg i jeden wniosek do Funduszu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Składamy po jednym,  

składamy najdłuższe. Takie na 2 km, na 1,5 kilometra najlepiej z mostem, że jeżeli byśmy 

otrzymali, jeżeli to jest słowo też niezwykle ważne to, żeby to było 2 000 000, 3 000 000, 4 000 

000, tak jak na Przemysłową 5 000 000 a nie 100 000 bo o 100 000 to nie warto nawet wniosku 

pisać. W szczegółach jak zawsze państwa radnych zapraszam. Jeżeli macie jakieś problemy 

dotyczące swojego obszaru czy miejscowości to zawsze znajdzie się czas, żebyśmy to 

poustalali. Przypominam, że w tych sprawach środowiskowych deklarowałem i obiecałem  
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państwu niektórym radnym, że zorganizujemy wspólną komisję ochrony środowiska powiatu  

i gminy z udziałem zaproszonych osób i takie zaproszenia poszły. Termin jest ustalony  

i oczekuję, że odbędziemy to posiedzenie, że porozmawiamy o problemach związanych  

z odpływem wód opadowych tu w mieście z infrastruktury technicznej  powiatu i gminy jak je 

rozwiązać, jak je przygotować, może niektóre projektowo, jak ten temat objąć, ogarnąć, żeby 

było bezpiecznie.  

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 57 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


